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Jussi Niinistö Ukrainaan ehdotetusta rauhanturvaoperaatiosta: ”En aivan
heti lähettäisi suomalaisia sinne”

Президент Фінляндії Саулі Нііністё про миротворчу операцію на Україні:
«Фінляндія повинна бути залучена і морально і фізично»

Президент Фінляндії Саулі Нііністё вважає війну на Україні найбільшою проблемою
Європи. Необхідна миротворча операція, в якій Фінляндія могла б брати участь «і
морально і фізично». В інтересах Фінляндії - розв'язати цей вузол Європи, вважає

Нііністё, так що треба бути готовими послати на Україну війська. Але міністр оборони
країни не згоден.

https://www.is.fi/ulkomaat/art-2000005570408.html

Puolustusministeri Jussi Niinistö kommentoi Münchenin turvallisuuskokouksessa
raporttia, jossa Ukrainaan ehdotetaan YK:n alaista rauhanturvaoperaatiota. Raportti on
tulossa julki kokonaisuudessaan vasta lauantaina.

Raportin esittelijä, Naton entinen pääsihteeri Anders Fogh Rasmussen kertoi aiemmin IS:lle,
että hänen mielestään esimerkiksi Suomella, Ruotsilla ja Itävallalla voisi olla merkittävä rooli
mahdollisessa uudessa rauhanturvaoperaatiossa.

Niinistö sanoi IS:lle Münchenissä perjantaina, että hänellä itsellään ei ole ollut aiemmin tietoa
edes siitä, että Suomelle olisi tällaista roolia epävirallisesti väläytelty. Hänen mukaansa
ainakaan puolustusministeriöltä ei ole tiedusteltu Suomen mahdollista valmiutta.

– En tiedä onko ulkoministeriöllä tai tasavallan presidentillä ollut tästä tietoa aiemmin, mutta
puolustusministerillä ei ole ollut, Niinistö sanoi.

Niinistön mukaan tasavallan presidentti Sauli Niinistö ja valtioneuvosto harkitsisivat yhdessä
Suomen mahdollista osallistumista, mikäli operaation alkaminen näyttäisi mahdolliselta.

– Tämä on asia, jota Suomen päätöksentekojärjestelmässä on syytä rauhassa pohtia. Mutta
luulenpa, että tämän mahdolliseen toteutumiseen menee vielä pitkä aika.



Niinistön mukaan rauhanturvaoperaatio edellyttäisi ensiksikin sitä, että sekä Venäjä että
Ukrainan sitoutuisivat siihen vahvasti ja aselepo saataisiin pitämään.

– Viime vuonna Itä-Ukrainassa kaatui kaksisataa ukrainalaista sotilasta, kuoli sata siviiliä ja
tehtiin neljäsataatuhatta aseleporikkomusta. En nyt aivan heti lähettäisi suomalaisia sinne,
tilanteen pitää olla paljon selkeämpi ja pitää olla YK:n tuki tälle operaatiolle, Niinistö sanoi.

Jos Suomea joskus pyydettäisiin virallisesti mukaan operaatioon, harkittavaksi tulisi
Niinistön mukaan myös se, pitäisikö Suomen luopua joistain muista operaatioista.

Viime vuosina Suomella on ollut keskimäärin 500 henkilöä rauhanturvaoperaatioissa.
Itä-Ukrainan operaatioon on ehdotettu Rasmussenin raportissa jopa 20 000 miehen
vahvuisia joukkoja, jotka koostuisivat sellaisista maista, jotka eivät ole Naton jäseniä.

– Jos jostain uudesta operaatiosta olisi kyse, niin pitäisi miettiä mistä vanhasta mahdollisesti
luovuttaisiin. Ja pitää muistaa, että meiltä on pyydetty Afganistaniinkin lisäjoukkoja.


